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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date <2/1/68________________

1
HOWARD W. WYNN, Correctional Officer, U. S. Pen­

itentiary, advised that-he -is well acquainted with JMES •
HOFFA inasmuch as HOPFA worked under his supervisOon for 
about nine months and he'has continually .-been alert to 
HOFFA*a activitees. He advised he has never heard the name of 
(FNU) DE JOSEPH at the institutonn. He advised HOPPA’s regular 
dinner companions are SAMUEL DESIST and ANTHONY PROVENZANO. 
He sa.id, however, there are always a number of individuals 
foioownng after HOPPA and seeking to gain his favor.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 7/1/68

1

HOWARD .TWINNING, Clerk,Records Office, U. S. 
Penitentiary, made available the inmate files of SAMUEL 
DESIST,.'US? #32928-NE, and ANTHONY PROVENZANO, USP # 
32623-NE.’ A review of these 'files disclosed DESIST is a 
white male, Date of Birth January 11, 1923, Place of 
Birth Hepzibah, West Virginia, 5’6" tall, 185 pounds, black­
grey hair. He is serving 18 year's for narcotics vioUtoon. 
PROVENZANO its a white male, Date of Birth May 7, 1917, 
Place of Birth New York City, 5’7" tall, 155 pounds, black­
grey hair. He is serving seven year's for interfeennd with 
interstate transportation and was the head of tie hamster's 
Union in New York. TWINNING advised there is no one in his
file, past or present inmates, by the name of DE J°SEPH.

TWINNING advised that a review of the Bank Robbery 
Releasee fie disdosed one FRED COOPER as being the best 
poisibility for the person siting at the table with POLE. 
COOPER’s fie was rfveewed and t:he foUownng moormation was 
obtained:

- He was originally sfot:eocfd in the Northern Dis­
trict of Ohio for bank robbery on September 12, 1955. He 
was paroled on July 1, 1962, and renncacceaafed on July 25, 
1963, for parole violation, with 4820 days still to serve. 
He was re-paroeed on November 13, 1967, and planned to live with 
his mother, Mrs. BERTHA COOPER, at 1238 Watts Street, Urinversity 
City, Mo.‘ From January 6, 1967, unnil his release, he was 
assigned to living quarters inkD-1 cell block. He is des- • 
crbbed as’a white male,"Date of Birth March 29, 1930, Place of 
Birth Youngstown, Ohio, 5’7" tall, 160 pounds, brown hair and 
eyes, occupation - salesman.

, COOPER was sent to Sppingfield, Mo., in August of 1958 diagnosed as "Schizophrenic reaction, chronic undd-ffer- 
fitwtfd type, as manifested by a history of disorientation, 
confusion', bizarre effect-and thought .content-with delusions 
of persecution. The delusion of somatic ilifess persists along 
with his j effective, flateoiOng ^.re£added..thouight processes ..with----  

340 ,

On 6/24/68  - at Lewisburg,.. Pa.---------------- File # JElraLdflphta-62-4922

by SA DELMAR H. MAYFIELD, JR. /cad_______ Date dictated -6/25/68------------
This document contains nether recoMmiendaiions nor conclusions of the FBI. It is tie property of tlw FBI ^d is Icnn^d-to
your agency; it and its contents# are not to be distributed outside your agency..



PH 62-4929

2 "
’’loosening of .associations, t.ld depress^11 .and. ■e'^arg^*'.*.- 
By April 1962, he was diagnosed as still retaining fragments 
of unusual beliefs concerning his bodily reait-J-on ’ bu^ no to the point it would interfere with his adjustment on the 
outside.
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INVESTIGATION CONCERNING RUMOR 
CIRCULATING IN ISIAEL. IRAQ, AND 

EUROPE H .MIDMAY, 1968, THAT 
SENATOR .ROBERT KENNEDY HAD BEEK SHOT
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On June 11, 1968, Mrs. HUBERT RITCHI3,of CORNELIA GEORGIA 
advised the Atlanta, Georgia Office of the FBI that.she was present 
in the Holy Land on a -Brownell Tour from May 4 to May 20, 1968. On 
either May 16 or May 17, 1968, JACOB HENIGMAN, Israeli gui.de, 
advised members of the tour that’ROBERT KENNEDY had been shot. The 
gui.de had no further infoxmation. The gui.de made the same statement 
on subsequent mornings in response to questioning fom t^r members, 
but never Tetraded his staeement. Mrs. RITCHIE, said there were. 
eleven other members in the Brownne! Tour No. 216 (Holy land Portion) 
all of ’.whom heard the staemment made by the gui.de. She said these 
tour members were Iron all over the United, States and she could 
only recall a Reverend Mc CRACKEN (phoneHc) an Episcopal minister 
from Cleveland, Ohio.

On June 12, 1968, Mrs. JACKIE WOOD, Brownne! Tours, 
Bixmilngamm, Alabama,'advised the-Bimminhhmm Off!^• of tie FBI that 
thineem people fom throughout the United. States.were present in 
the group on the above described Holy Land Tour. This group was 
directed by Mr. C.E. JACK) KERNS, 313 South Camac Street,
Philadelphia, Pennsylvania. Other members o W tour group were 
as follwvis:

Mr. and Mrs. RALPH BRYCE 
.5925 Kayron Drive 
N.E. Atlanta, Geoogia;
Mrs. JUANITA Mc LAUGHS 
25151 Newton Place 
Dearborn, Michigan,

Mrs. GENEVA VOIPS 
25135 Newton .Place 
Dearborn, Michigan;

1
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On June 11, 1968, Mrs. HUBERT RITCHaJof CORNaLIA GEORGIA 
advised the Atlanta, Georgia Office of the FEI that she was present 
in the Holy Land on a Brownell Tour from Mayr4 to May 20, 1968. On 
either May 16 or May 17, 1968, JACOB HENIGMAN, Israeli guide, 
advised members of the tour that ROBERT KENNEDY had been shot. The 
guide had no further inooxmatlon. The guide made the same statement 
on subsequent mornings in response to questioning f^m t°ur members, 
but never retracted his statement. Mrs- RITCHE said there were 
eleven other members in the Brownell Tour No.216 (Holy land Portion) 
all of whom heard the statement madeAy the guide. She said these 
tour members were from all over the^nited States and she couk 
oniy recall a Reverend Mc CRACKEN /phonetic) an Episcopal Meister 
from Cleveland^ Ohio. /

On June 12, 1968, Mrs /JACKIE WOOD, Brownnei Tours, 
BiM1inghm>, Alabama, advised ti/ Blm?ingasn_Of.fice of the FBI tha 
thiteeen people from thx'Oughov/ tne United States were present j-n 
the group on the above descr-bed Holy land Tour. This group was 
directed by Mr. C.E. (JACK) KERNS, 313 South Camac Street;,
Philadelphia, Pennsylvania./ Other members of the tour group were 
as loioows: /

Mr. and Mrs. RALPH -BRYCE ‘
5925 Kayron DAUe 
N.E. Atlanta/Georgia;
Mrs. JUANIt/mc lAUGHilN 

25151 Newton Place 
Dearborn, /-Tichigan;

Mrs. GENEVA VOLPE 
25135 N/wton Place 
Dearborn, Michigan;
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Miss EUZABETH SINTON
29 Grant Street
Mt. Holly, New Jersey

Reverend W. Mc CRACKEN
3071 North Park Boulevard
Cleveland Heights, Ohio

- Mr. JOHN KROGNESS
2509 Overlook’Road
Cleveland, Ohio

Mr. and Mrs. J.B. LOVE
4632 Hickory Ridge Road
Jackson, Mississippi

Miss ALICE PEEL
701 Rio Grande
Austin, Texas

Mrs. WOOD further advised that -KERNS woimdaoe'-tfe 
■individual most likely to have establsseed Contact, with 
Israeli guide JACOB HENIGMAN.

Reverend W. CHAVS Mc CRACKEN, St. PaaU's Episcopal Church, 
3071 North Park Boulevard, Cleveland Heights, Ohio, advised the 
Cleveland Office of the FBI on June 12, 1968, that he was a member 
or Brownell Tour No. 216 in ’the Holy Land during the period of 
approximately May 14 to May 22, 1968.

On May 16, 1968, the group lunched at the Sernadar Hotel 
Restaurant in modern Caesarea. At approximately 1^30 p.m., he 
heard the rumor that an aMempt had been made on the Ure of 
Senator ROBERT F. KENNEDY in Milwaukee, Wisconsin. Rumor furth^ 
indicated that Senator KENNEDY was still alive, but in critical 
condition.
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' Mc CRACKEN advised that the news prompted highly 
emotional reaction which paatially clouds his recollection, but 
that hits current recollection is that information regarding 
Senator KENNEDY came from- the tour guide, JACOE HENGGMAN . 
Mc CRACKEN stated that the tour guide advised he had.heard news 
''on the air " implying radiobroadcast. Mc CRACKENXstatdd the guide 
indicated the news was in Hebrew language. Mc CRACKEN possessed no
information regarding identity or locatoon of station.

Mc CRACKEN stated -further attempts to confirm the rumor 
were comple eely negative .He stated thatno fmaionj was heard on the radio and 
nothing appeared in Israel! newspapers concerning this matter.
Me CRACKEN then assumed the rumor to be false, and made no further 
inquiries concerning it.

On June 13, 1968, SYLVIA FOGEISJcN,, 45 A Linn Drive, 
Verona, New Jersey, advised the New^k OXice of the FBI that on 
May 16 or 17 1968, she was a member of a tour, name not recaleeu, 
in Jerusata, and while in the Jordanian section, an mk-nwn A^b 
male told them that Senator KENNEDY had been shot. Mrs. JOGELS". 
said the man gave no furhter details,, and was not sttn again. S^
said she supposed it was a Sole and l^r after ^nattr KENNEDY
was shob decided to make this inoormatoon available.

On the same date, Mrs. ELIZABETH SINTON, 29 Grant Street, 
Mt. Holly, New Jersey, also advised the Newark Office of the -FBI 
that sh^ was on the Brownnei Tour in Jerusaeem during mid-May 
1968, but at no tme heard the guide or any other person mention 
that Senator KENNEDY had been shot.

On June 13, 1968, JOHN KROGNESS, stockbroker with Paine, 
Weber, jackson, and Cutis, 1021 Euclid Avenue/Jleveland, Ohio,ad- 
vised the Cleveland Office of .the FBI that he was present in the 

•Holy land .with the Brownell Tour foom approximately May 14 to 
May 22, 1968. _

KROGNESS stated that on May 16, 1968, the tour group
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’ had lunch at the Semadar Hotel Restaur-ent In modern Caesarea. At 
approximately 1:15 to 1:30 p.m., upon leaving the restaurant, he 
heard a rumor Toom a tourist, identity unknown to him, chat an 
attempt had been made on the life of Senator- ROBERT F. .KENNEDY in 
Nebraska^, City unknown. ,

XRCGNjSSS could not attribute this inforaation to the 
Israeli guide JACOB HENIGMAN, however, he did inquire of HENGGMAN if 
he had ’near'd any news regardirg this incident, and HENIGHAN replied 
in the negative. .

KROGNESS stated that he did not hear any further- 
comments regarding this maater, that nothing was served in . .
Israeli newspapers, nor did. he hear any broadcast concerning 
same, so assumed it was a rinor^and made no further inquiries.

On June 13, 1968, Mr. and Mrs. J.B. LOVE, 4631 Hickory 
Ridge Road, Jackson, Mississippi, advised the Jackson Office oi the 
FBI that they had been on a BrownnU Tour in the Holy Land from 
May 14 to May 20, 1968. On about May 15 or 16, 1960,' Hr;. LOVE 
said he bear'd someone in the tour group mention 'that ROBOT 
KENNEDY had been shot in the United States. He could not recall 
which member of the group said it but believed.that one . 
member of the group had heard it from a third party. The aiegged 

. shooting was discussed by members of the tour for about three hours 
on the day It was mentioned, however', no further mention of it was 
made on subsequent dates to their know ledge.

Neither Mr. nor Mrs. LOVE had ever hear'd JACOB HENIGMAN, 
Israel tour guide kmown as. "JAKE", mdjeany ^emen; c^ce^m;; 
the United States, or the political coxdtioons of vm United States. 
They did not hear the .guide say that KENNEDY had been shot, and 
neither of then believed that the gui.de actually mode the state­
meet.

On June 19, 1968, Mrs. JUANITA Mc LAUGHIN,residing at
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had lunch at the Semadar Hotel Restaurant in modern Caesarea. At 
approximately 1:1.5 to 1:30 p.m., upon leaving the restaurant, he 
heard a rumor loom a tourist, identity unInoown to him, that an 
attempt had been made on the life of Senator ROBERT F. KENNEDY in 
Nebraska, City unknown. . /

KRCGNESJS could not attribuee this information to the 
Israeli guide JACOB HSNIGMAN, however, he did inquire/bf HENGGMAN if n 
he had heard any news regarding this incident, and HENIGMAN repl-ieo 
In the negative. /

KROGNESS stated that he did not hear any further 
comments regarding this matter, that nothing/^ observed in , .
Israeli newspapers, nor did he hear any broadcast concernixg 
same, so assumed it was a nmor ^and'mOde no further inquiries.

On June 13, 1968, Mr. and Mrs<J.B. LOVE, 4631 Hickory 
Ridge Road, Jackson, Mississippi, advised the Jackson Office of the 
FBI that they had been on a Brownnll/Tour in the Holy Land fom . 
May 14 to May 20, 1968. On about May 15 or 16, 1968, Mr;. WVE 
said hie heard someone in the tow/group mention that ROBERT *'. 
KENNEDY had been shot in the United States. He could not recall 
which member of the group said it but beieeves that one . 
member of the group had heardZoorcIi third party. The aiegged 
shooting was discussed by members of the tour for about three hour's 
on the day it was mentioned/however, no further mention of it was 
made on subsequent dates t/their knowledge.

Neither Mr. nor Mrs. IOVS had .ever heard JACOB HENIGMAN, 
Israeli tour guide Inoowh as "JAKS", make any staeement concerning 
the United States or thie political conditoons of the United States. 
They did not hear th/guide say that -KENNEDY had been shot, and 
neither of them beieeved ■that the guide actually made the state­
ment. /

On June 19, 1968, Mrs. JUANITA Mc LAUGHIN,residing at
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25151 Newton, and Mrs. GENEVA VOLPE residing at 25135 Newton, in 
Dearborn, Michigan, both advised they did not hear any comments 
or statements made by anyone duriig their tour of the Holy land 
relative to Senator KENNEDY being shot. They both said one of the 
Israeei guides was called JAKE, however, they could not recall 

.his full name. They said JACOB HSHIGHA.N could have been the 
guide whom ’they time:: as JAKE. They said they arrived in the Holy 
Land on May 14, 1968, and left during the aftennoon of May 22, 
1968.

The -folloung investigation was 
- ROBERT EVANS at Aussie, Texas, on July 3.

conducted by SA DAVID 
1968:

Miss AUCS DENTER PEEL, Ounor, Business Services, 
home residence 704 R20 Grande, advised she was on tour throughout 
Europe and the Middle East during the period from May 12 through 
July 2, 1968- She stated the first portion of her tour was 
sponsored by Brownell Tours.

: PEEL advised she departed New York on the evening
of Hay 13, 1968, V12. Transworld Airlines, IQight 840, and ar^eed 
in Tel Aviv on the afternoon, of May 14, 1960'. She remained in

. Tel Aviv through May 16, 1968, and then departed by bus en route
' to Haifa, Israel. She indicated that the guide for 'the .tour

during this pox'txon of the trip was JACOB HENIGMAN. PEEL edvdsedthat
. 'on the morning of May, 17, 1968, she and members of the tour were
‘ on a full-day excursion and were en route to 'Tiberias Whhle at a
* rest stop she recalled that a member of the tour, whose identity
j she did not recall,asked her if she heard that KENNEDY had been 
j shot. Miss PEEL stated this was the first time that she had bear'd
; this remark but that later it seemed that the rumor then spread

like wiliflte and the tour members wer,e questlonmg each other as
j well as the guide .for further ietalls. Mass PEEL indicated -that
■. she cotfid only assume that possibly the tour guide, JACOB KENIG-MAN,
■ had told the director of the tour, Mr. JACK KERNS, that KENNEDY
: had been shot. Miss PEEL stated unequivocally that at no time Gid
' she hear either the director er the tour guide, JACOB MONIGMAN,
1 make a direct statemtrt crrcerriIg KENNEDY.
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25151 Newton, and Mrs. GENEVA VOLPE residing at 25135/wewton, in 
Dearborn, Michigan, both advised they did not hear any comments 
or staeements made by anyone durirg then* tour of ^e Holy land 
relative to Senator KENNEDY being shot. They both said one of the 
Israeli guides was called JAKE, however-, they dould not recall 
his full name. They said JACOB HENIGMAN coui^nave been the • 
guide whom they knew as JAKE. They said they^rrvved in the Holy 
Land on May 14, 1968, and left during the afeennoon of May 22, 
1968. 7

The follwwng; investigation wa/conducted by SA DAVID 
.ROBERT EVANS at Austin, Texas, on July Z 1968: •

Miss ALICE DEXTER PEEL, Own/r, Business Services, 
home resddence 704 R10 Grande, advised she was on tour thoughout 
Europe and the Middle East during the period Torn May 12 through 
July 2, 1968. She stated the frss/portion of her tour was 
sponsored by Browneel Tours. /

PEEL advised she departed New York on the evening 
of May 13, 1968, V12 TransworWAirinees, Flight 840, and arrvved 
in Tel Aviv on the aftennoon /f May 14, 1968. She remained in 
Tel AViv through May 16, 1968, and then departed by bus en route 
to Haifa, Israel. She indicated that the guide for *thfe tour 
during this portion of the trip was JACOB HENIGIWJ. PEEL advised that 
on the morning of May 17, 1968, she and members of the tour were 
on a full-day excursion and were en route to Tiberas. While at a 
rest stop she resaieed th/t a member of the tour, whose identity 
she did not recall, askedyher if she heard that ICENNEDY had been 
shot. Miss PEEL stated/his was the first tme that she had heard 
this remark but that later it seemed that the rumor then spread 
like wildfire and the /our members were questioning each other as 
weei as the guide forfurther details. Miss PEEL mdccaeed that 
she coUld only assume/that possibly the tour guide, JACOB HENIGMAN, 
had told the director of the tour, Mr. JACK "KERNS, that KENNEDY 
had been shot. Mis/PEEL stated unequivocally that at no time did 
she hear either thof director or the tour guide, JACOB HENIGMAN, 
make a direct staement concerning KENNEDY.
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Miss PEEL stated she was not aware of the original 
source of the inoormation that .KENNEDY had been shot; however, 
she assumed that possibly the source was a broadcast over the 

.Israeli radio. PEEL advised that tour members did question the 
guide, JACOB HENIGMAN, for further details; however, the guide 
indicated he had no -further ifoormation. Miss PEEL advised that 
the guide, upon subsequent questioning 'the next day after periodi­
cally isseening to the news broadcasts over the radio, replied that 
"No news is good news.1'

Miss PEEL advised that on the morning of May 18, 1968, 
- tour members continued to question the tour guide for any further 
details regarding KENNEDY, however*, the tour guide indccated again 
that he had no further information. She stated that the tour guide 
did periodically isseen to news broadcasts on the radio and upon 
questioning would indicate to tour members that the broadcasts 
contanned no news concerning KENNEDY. Miss PEEL advised she can 
only assume that possibly there may have been some error in 
reporting a news ieem concerning KENNEDY.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1
Date - 7/22/68...

_MAX BERMAN, residing at 4629 Fulton Avenue, Apirt- 
men-Z0^ home telephone 783-5526, furnsshed -
the followOg information:

Mr. BERMAN said he pad previously given some infor- 
m!::i0n concerning Senator ROBERTF. KENNEDY'S assassination to 
ihpe.:OS A“^«®,p°i«e-Department (MFD), Rampart Division. 
HLsaid he and pis ofe were on vacation during May and June, 1968, visitnng various parts of the world. On May 16, 1968, they 1 
were in Caesarea, Israel, which its located near the Jordanian 
bluder■2_..On_tPis day at abnt 12sOO noon, they, along with 
otter tourists, made a stop at the Semadar Hotel for lunch. 
As he and his wife entered the hotel lobby they heard a man 
demand that tpey be quiet. This man was wearing earphones and 
staged that Sernas KENNEDY was shot in Los Angeles. FERMAN 
said^e asked IP^VS111 he got his iLnloimatlon and the man r^liM^o^^e BBC * Tpi$ man did not give any more Informa tin. 
BEFMAN said pe tten vent to the hotel restaurant and toid tte otprr teurists lf■ the news. The next day he bought a Inal 
newspaeer but cnid olt find anything in it pertaining to 
senaaor KENNEDY being spot. He and pis wife contnnued on tpeir 
trip and amyed back in Los Angelus on June 3, 1968. 
m Jun1 4,3968, wpile watching •televielon, he leannrd that 
Senary ROBERT F. KENNEDY was shot at tte Ambassador Hotel in 

- .Los Angelus, Ccatfornaa. Sometime later, when hu heard on 
televislon tpat till1 Police Department had found a blok in tte 
teun of accused assassin, SIRHAN S1RHAN, ^rtaining to the 
date Sea^r KENNEDY had to bu spot, he Ye It he should call 
tte police.

.He said

/Mr* BERMAN said hu was intevvrwwed by tetective 
BEIDafG of the Rampart Division, LAPD, concerning pis experience 
in Caesarea, Israel. p

..M* B?™*? ®aid tPat pis wife, ZELDA BERMAN, could ^urnisri no ) urtter inJlor^atlon other than he has already given.

Oo7/,20/68 aShurman Gate, Ccailflroia Fi^Los Angeies 56-15i6
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Date.....October-#.,-19.6.8.

Mrs. BERTHA BRYCE, 5925 Kayron Drive, North­
east, Atlanta, Georgia, was intevviewed at her hone 
and advised that she recalled an Israeli guide by the 
name of JACOB, last name unrecalled, while a member of 
the BroeeeU Tour Number 16. Mrs. BRYCE advised, 
however, she was unaware of any staeement made by JACOB 
concerning Robert Kennedy and could offer no 'further 
information in this mmtter. '
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Date October 2. 1968

Mr. .RALPH BRYCE, 5925 Kayron Drive, Atlanta/ 
Georgia, was inte^vnowed at his home and iumshiied the 
following .information: , . '

BRYCE acknowledged the fact that he was a 
member of the Brownell Tour Number "16 which traveled 
in the Holy Lands between May 14 and 20, 1968. BRYCE * 
readily recalled the tour guide, JACOB HENIGMAN. 
According to BRYCE, HENGGMN was an Israel guide who 
was responsible for the above tour while in the Holy 
Lands.

BRYCE stated that HENIGMAN?never made any 
mention to Robert Kennedy in h.is presence at any time .
during the above tour. BRYCE stated HENGGJAIN made no 
mention to American politics at ail, but did voice his 
titi~Artbfnnlings throughout the tour.

BRYCE stated that he mcaHed a Mrs. RICHIE 
’from an unrecaJJed town in Georgia as having jonned 
the above tour in the Holy Lands for two days. BRYCE 
was unaware of any stanemnnt made by HENIGMAN to RICHIE 
concerning Senator Robert Kennedy being shot. BRYCE 
stated that his contact by the FBI in this matter was 
the -first time he had ever been made aware of any such 
staeement by ‘HENGGJUN and he could offer no further 
information in this maater.^
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On June 5, 1968, PAUL KULKA, 815 East Adelino, Burbank, 
, California, advised SA JESSE V. MC NULTY that he revived a letter 
foom his cousin on May 29, 1968. The Utter was wrxtlen in Ue 
Cceehoolovakian language and it was writeen on May 16, 1968. Mr. 
KUIKA sUd tfe IMtw stat^ ttet radio reports indicated t^t __  
ROBERT KENNEDY was shot. The cousin,whom he identified as a 68 year 
old widow named WDOA VXACIL, resides at Doldplaey, Olomouc,
Morania, Ccelhosloovail. The cousin requested that KULKA write 
the details to her. KUZKA said that in view of the advance 
information concerning the shooting of Senator ROBERT F. KENNEDY 
which actually occurred on June 5, 1968, this information ■
might be of signiicaance. ’ .

The above descriedd letter was obtained from Mr. KULKA 
and was forwarded to the FBI laboratory for appropriate translation. 
The following its the translation of the letter as furnshhed by the 
FBI laboratory:
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One-page handwritten letter from:
Ludm. (ila) Vlacilova (VlacCl) 
Doloplazy u (near) Olomouce 
(CSSR)

To: Mrs. and Mr. (sic) 
Paul Kulica
815. 2. Angeleno Avenue
Burbank, Caaifornia

Postmarks: (1) Dolopazy u Olomouce
,, 5/16/68
..( 2) (3) Burbank, California 

May 20, 1968

Translator’s Note: Another address is written on the envelope:

665 Harrison Street 
San Francisco 
91407

* * *

DolopUzy 5/16/68

Ily dear ones,
I don’t Jnow . whether I tlian’^dd you or replead to your 

-last dear ietter, but if this is the case, it was unintentional, 
and so now I will thank-you twice. I am always very glad wten 
I hear foom you and your letters are very dear to me! The 
day before yesterday I received a letter from Grete Musilova 
which saddened me very much. Karel is gravely ill, as you 
know it well yourselves, and there is no hlP^fl^his recover _ 
The doctor gives him one year to live, and this is great suffering,
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not only for him (he doesn't know it) but also for Greta. She 
has had more than her share of troubees already. I aim very sorry 
.for her and think of her al! the time. Write to her soon, but in 
such a way that Karel could read it, too. So, I cannot write all 
about him (what Greta wrote to me). Mirek fn-sshed his course of 
study and now is waiting for a place (employment). He was here 
all of April when he fnnsshed his stiudi.es. He came down with his, 
brother-nn-aww, who was going to Germany on official business, and 
so he stopped here, too. I was very pleased, because one never 
knows whether or not we ’will see each other again. We talked about 
you an. Last week he left and I wish very much that he finds 
something suitable; otherwise I suppose he wll return (Cwo 
•lieegibee words). As you certainly know, things are a little 
more relaxed here. Freddcm -is the most precious thing one can 
have and we (the people) have not even suspected for the whole 
twenty year's what an orgy has been carried on behind our backs. 

We hope for ’better times.
They announced over the radio this morning that 

Robert Kennedy was shot - for God's sake, -what its goingon - and 
it always happens Co the best .ones! Ulien you write to ’e' M??i. 
tell me about it. As I became old, I became interested in pooitccs 
and in everythin around me. Wat about; your house? Have you_„, 
sold at yet" Do not hurry; you would miss 1c and the garden, and I would lose a pleasant memory about the place wh^ I spent a 
number of nice days.

Is Liinnla well? I wish you both much.^^for,!8 
long as possible. I already f^l my years, slowly but surcly.

Irena.will possibly fly again with Max to the U.S. for 
her (?) sons (?). She wrote to me toc^e with Emly to Verm fr 
three days. We shall see. Poor people, they have at so uncertain 
again - such is tire world - disgusting!

I give my best regards to your children, also t° the 
Golesntiders - Tony and Fleiro (?). I think of you and .liii you.

Ludka (LudHa).
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• IRA KATCHEN, 384 Highland Avenue, .
Elberon, New Jersey, an attorney with offices at Longbranch, New, 
Jersey, advised the Newark Office of the FBI on July 11, 1968, that 
on May 14, 1968, he was staying at Hotel Esplanarde in Prague, 
Czechoslovakia, with his son- JULIUS KATCHEN, pianist- He said 
his son was playing -in a recital on May 1o and May 18, 1968, at 
Prague.

On the morning of May 15, 1968, his son met some :frinnds 
of his in the Hotel .Esplanarde and they heard on the Pague radxo _ 
that ROBERT F. KENNEDY had been shot in California. These frennds 
were very upset and were determined to find out what the story was. 
About an hour later it was determined that this was not true but, 
several people had already heard this on the Prague radio. KATCHEN 
advised that CHARLES GORDON, head of the Joint Distnbutonn 
Committee, was killed six months ago in Prague, reportedly by Arabs. 

- He said that he is just assuming that there may be a conspiracy 
between the kilUg 01 GORDON and KENNEDY. He stated he is 
reporting this only because the beieeves there is possibly seme 
Hk between this and the KENNEDY assasslnatoon. He stated he has 
learned that a tape of this broadcast in Prague can be stained Tram 
the manager of the Hotel’Esplararde, where he stayed.

On the same date, ANNA IHLIK, 154 Brookside Avenue,, 
IrvlngOon, New Jersey, also advised the Newark Office of the FBI 
that on May 21, 1968, she received a letter from her sister, 
MARIS KADLER, Villgge of Rooter, Post Office in Malesov, County of 
Kutna Hara, CCechoslovakaa, advising that some time prior to May 16, 
1968^ she had heard over a radio broadcast that Senator ROBERT F. 
KENNEDY had been shot in the head and was not expected to recover. 
The letter contiuued that the next day there was a retraction 
denoting errar in -that informati°n over the sam.e ra•dl0_statzo01. 
According to ANNA IHLK the letter gave no further information.
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On June 11, 1958, Colonel MERIE R. PREBLE, United States 
tray (Retired), and Field Representative of the National Rifle 
association, Washington, D.C., furnshhed the folOownng inOormation 

■ to the Waahington Field Office of the FBI.
On Thursday, June 6, 1968, Lieutenant Colonel WILLIAM 

- PULLUM, United States Tay (Reared), whois Officer in .Charge, 
of the United States Army International Rifle Team, United States 

.Army Advance Marksmanship Unit, Fort Benning, Georgia, told PREBLE 
that ten days to two weeks prior to -thee ^^ssimtion of Senator^ 
ROBERT F. KENNEDY the team was engaged in lnternatlonal comppeition 
in Czechoslovakia with European teams frm them and the Soviet 
Union. 'PULLUM said that inquirees were made either of his team o? 
of himself, as to whether they had heard of a plot to assassinato 
KENNEDY prior to the team's departure from the United States. 
PREBLE speculated that the inquiries could have originated from a 
GRU representative accompanying the Sov^t team.

On June 12, 1968, Lieutenant Colonel WIILU4 C. PULLUM, 
United states Army (Retired), who is employed as coach of the Unitod 
states Army International Rifle Team, Aray Marksmanship Unit, Fort 
B^ntag, Georgia, -furnshhed the foioownng information to the Atlanta 
Office of the FBI.

On May 24, 1968, he was in Stockholm, Sweden, when 
Colonel ROBERT F. BAYARD, Commanning Officer of the Army Marksmanship 
Unit at Fort Benning, came to him fom a shoot in Czechooiovaliia. 
Colonel BAYARD asked PULLUM if he had read in a paper? or h^rd an 
English broadcast, which BAYARD had heard in Czechoslovakia, that 
KENNEDY had been shot in the neck. PULLUM said he had not h^to 
anything of this nature and told BAYARD he thought it was a rumor. 
BAYARD did not relate the exact source of inOoraatioo in 
Czechostovakia, and PULLUM could not comment concerning the s^r^.
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Date 7/26/68________

Mm

Colonel ROBERT F. BAYARD, Commanding Officer, United 
States Army, Marksmanship Training Unit, Fort Benning, Georgia, 
furnished the folOownng information; „

Colonel BAYARD and members of his shotgun team attend­
ed the Grand Prix de Brno at Brno, Czechoslovakia, May 17-18, 
1968. On one of the above dates, the head clerk at the Grand 
Hotel, Brno, Czechoslovakia, Where the members of the team were 
straying, mentioned that he had heard on the radio news that 
Senator ROBERT F. KENNEDY had been shot, receiving a flesh 
wound in the neck and was in satisfactory condition. The same ' 
information was obtained from the head wai-ter in the dining 
room of the Grand Hotel. ' , ■

The members of the unit atemmpted to purchase some 
newspaper that they could read to verify the information and 
the only newspaper available that they could read was an East 
German newspaper*. A review of this newspaper faHed t;o reflect 
any story concerning the anegod shooting. Colonel BAYARD and 
the members of his unit assumed that it was Just rumor and that 
it had no factual basis.

Colonel BAYARD had no further information concerning 
the staemments and was unable to furnish the names of the head 
clerk at the Grand Hooel or the head waiter. ' '
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On June 7, 1968, Mrs. ANN REEVES, 19 Patricia Lane, 
Trenton, New Jersey, advised the Newark Office of tie FBI that on 
June 6, 1968, in general conversation with her next door neighbor 
Mrs. CATHRINE IATOOF concerning the assassinatoon of Senator KENNEDY, 
Mrs. IATOOF expressed sympathy concerning Senator KENNEDY’S death. 
Mrs. IATOOF indicated to Hrs. REEVES that while visitig her brother 
JOSEPH HAGE, of New York City, on June 2, 1968, tin the company of 
ANTOINE HAGE a citizen of Haiti, a discussion arose between them 
concerning Sector KENNEDY'S current political campaign. Her brother 
ANTOINE then expressed surprise concerning the activitess .-.. 
of Senator KENNEDY, indicating he had heard prior to leaving Haaix 
that Senator KENNEDY had been shot, or would be shot.

Mrs. IATOOOF discouneed this statement in .
New York City, as Senator KENNEDY was then alive. Mrs. REEVES 
stated she was naturally concerned over the staeements of ANTOINE 
HAGS on June 2, 1968, to his sister and brother, that KENNEDY was
dead or would be Shot In the light of subsequent events concerning
the death of Senator KENNEDY on June 6, 1968.

On June 7 1968, Mrs. CATHRINE IATOOF, 17 Pairicii Lane, 
Trenton, New Jersey, advised the Newark Office of the FBI, that_ 
she and her brother left Trenton, New Jersey, on Sunday afeernoon 
June 2, 1968, for New York City, as JOSEPH HAGE was to have surgery 
at a New York Hoosptal on East 68th Street. While in New York Cx^
on June 2, 1968, she and JOSEPH were jonned by their brother ANTOINE 
HAGE, who had recently arrived from Haita to vi^t his brotitr prior 
to his operation.

Mrs. IATOOF denied knowing any statement that her broker 
ANTOINE indicated to. her and her brother on June 2, 1968, that he 
was surprised to hear that Senator KENNEDY was alive and th^ prior 
to living Hatti, ANTOINE had heard that Senator was shot or was 
going to be shot.
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-The Oklahoma City Office of the Federal Bureau of 
Investigation received a letter from Mrs. EZELL NELSON, Route 1, 
Amber, "Oklahoma, oo June 20, 1968. Mrs. NELSON enclosed a personal 

' letter which was writeen by her son, ABBOTT O. NELSON, Post Office 
Box 3028, Baghdad, Iraq. The fonwaxg is a quotation from the 
letter which was dated June 8, 1968:

"My Dear 'Mother and Daddy:

"About two weeks ago we heard a runor that 
Robert Kennedy had been shot. This sac^ 
■ time was not a rumor•

The remainder of the letter was personal between 
Mr..NELSON and his parents.

Mrs. NELSON stated that her son was thirty-five year’s 
of age and a graduate of the University of Oklahoma, 1o 1955, 
with a degree in Public Relations in the School of Journalism. She 
said he was employed by C. BREWER, who has the contract with the 
Hawaiian Agrinomics (International), hoe offxce in Honolulu, 
Hawaii, for the Iraq project. She said the Iraq project is known 
as the Amarah Sugar Project, Post Office Bo:: 302.8, Baghdad, Iraq, 
and her son was employed as the -Public Relitlons and Social 
Director for the project near Amaral!, Iraq.
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„ On June 10, 1968, JIM ADAMS, Instruction Pilot for 
the Boeing Company, Seattle, Washington, advised the Seettle 
Office of the FBT that he and a colleague, DON SUPSINSKAS, 
Instructor, Flight Engineer for Boeing were engaged in making
a survey of United Arab .Airliees, in May 1968.

ADAMS said he and SUPSINSKAS boarded a United Arab Armes 
flgght in London for Cairo, by way of Paris and Rome. AH 
crew members were described as being Egyptians. Outside of 
Paris, the captain of the .flgght., FAIAH OMAR, and a crew member 
asked ADAMS and SUPSINSKAS what they knew of an ateempted 
assassination on ROBERT KENNEDY. ADAMS said that he and 
SUPSINSKAS did not know of any attempt. He said when he reached 
Cij.ro, he found no inoormstion regarding an attempt on the im 
of ’ROBERT KENNEDY in Cairo newspaper’s;. He said these news­
papers in Cairo were printed in the Enslish language. ADAMS 
said he reached Cairo Sc 2:00 a.m. on May 12, 1968. He had 
no further inoomstion to offer regarding this matter.
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On September 12, 1968, JOSEPH STRONG, International 
Sales Manager, Spencer Laboratories Division, Raytheon Company, 
Wayside Avenue, Burlington, Massachusetts, advised the Boston Office 
of the FBI as foliows:

On May 18, 1968, he was a passenger on an Alitalia . 
Airinees fight loom Rome, Italy, to Beirut, Lebanon, arrivnng at 
the above destinatoon around 3:30 p.m. on that date. He recalled 
that there was only one other firstcclass passenger on the above 
.fjgh!' . .He,was -furnsshed a business eax'd by this man reflecHg 
his identifCcatoon as foiows:

• Said Abdel-Malek
Sales Manager in Nigeria for 
Middle East Airinees 
Okunola House
17 Martins Street
Lagos, Nigeria

Business Telephones: 26832
>• 24420

Residence: Post Office Box 13.1.7

Telephone: 27057

STRONG stated ABDEL-MALEiK was reading an .Arabic 
language newspaper*, apparently purchased by hm in Rone prior to 
the flight, and he commented to STRONG about an article in the paper 
reporting a rumor to the effect that United States Senator ROBERT F. 
KENNEDY had been shot. Strong stated that he himself was unable to 
read the article Inasmuch as he could not read or translate Arabic.

STRONG stated he receded eosmsnOing about the article 
to an unidelOifild Amsrieao male later on May 18, 1968, in a bar in 
Beirut, but he never read or bear'd anything further in newspaper’s or 
on radios concerning the rumor in the days xssseiately fo:liowOng 
May 18, 1968.

- 361 -



1
LA 56-156 
JOS/rem

MISCELLAITOOUS

- 362 -



FD-3W (Rev. 4-15.-60

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
1

Date 9/17/68

Mrs. FRANCES EVANS, 11125 Hibbing, Cerritos, 
Caaifornia, advised she attended an adult education class 
in IntooductOon to Philolophy from September, 1967, to 
January, 1968, at Fulleroon Junior College. The instructor 
was KIM NAFFA. In addition to the class there discussoon 
groups held at various places made up of intenested individuals. 
OAFFA had many Arab frennds that attended the - discussion 
tha_t were not members of the class. They discussed current 
problems in the mid-East and their problems with the 
Zionists and the liee.

Gene.erlly those in ateendance at these discussion 
groups had the viewpoint that there is a revolution now in 
progress in the world and on the campuses, which they 
.favored. In general these people-, if not pro-communist, were 
at least one world advocates.

OAFFA did not appear as -radical as some of the 
people present but supported the Arab viewpoint.

During November, 1967, at one of the discussion 
groups held at NAFFA’s home at 408 Barry Place, .Placentia, 
California, after the group had concluded, three or f^r 
Jordanians stopped, in from Pasadena. Some were studying 
at Pasadena City College. One of those from Pasadena spoke 
with quiet desperation about how his father* s land and home 
had been taken from -them twice by the Zionists. He 
commented to the. effect 'to heck'with Philosophy, if the 
clmmunists would help them why not go with them.

i She said that later on after Senator ROBERT
KENNEDY was shot, she saw a photograph of SIRHAN 3!^° on

; TV. She said that she is 99 per cent sure that this was the
; person she saw at NAFFA’s who talked about how his father’s land
• and home had been taken. * *'

9/17/68 . Cerritos, Caitflrnia ■’ „ Los Angeles 56-156---------- at----------------- a-363--—Fie'--------------------
SA RICHARD J. NBLSOK/pJc . ............. 9A7/S8

Date dictaeed--------------------
This document contains neither recommendittions nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contenss are not to be distribuTed outside your agency.
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Mrs. FRANCES EVANS, 11125 Hibbing, Ceei-itos, 
California, advised she attended an adult eduction class 
in Intooduction to Phiisiopby foom September, A967, to 
January., 1968, at Fullerton Junior College. /he instructor 
was KIM NAFFA. in addition to the class there discussion, 
groups held at various places made up of interested individuals. 
OAFFA had many Arab 'friends that attended/he were discussion 
that were not members of the class. They/dls.cussed current 
probeems in the mid-East and their .prob/ms with the 
Zionists and the Hie. /

. _Geeneally those inateenMce at these discussion 
groups had the viewpoint that there/is a revolution now an 
progress -in the world and on the campuses, which they 
favored. In general these people/ if not pro-communist; were 
at least one world advocates. /

NAFFA did not appear/ as radical as some of the 
people present but supported/the Arab viewpoint.

During November, A967. at one of tie decu^ion ■
groups held atNAFFA’s bone at 408 Barry Place, .Placentia, 
Caaifireil, after the group had concluded, three or four 
Jordanians stopped in i/m Pasadena. Some were studying 
at Pasadena City College. One of those foom Pasadena spoke 
with quiet desperations about hww his father’s land and home 
had been taken from them twice by the Zionists. He 
commented to the effect to heck'with Philosophy, if the 
comaulnsto would help them why not go with them.

She said that later on after Senator ROBERT 
KENNEDY was shot/ she saw a photograph of SIRHAN SIRHAO on 
TV. She said that she is 99 per cent sure that this was the 
person she saw/at OAFFA’s who talked about how his fisher’s land 
and home had been taken. ' "'

On_9/17^ Ceiritis, Califireil
rser-

by J‘Ji“H“’LiL®ES®;p^

Los Angeles 56-156■ Fik #  _____g__________

, 9/17/68
Date dictated
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Date 10/4/68

_ Mrs. FRANCES (ALFRED E. EVANS, 
JR.) EVANS, 11125'.Hibbing Street, Cerritos, Caifornia, 
was recontacted and advised that the group discussOons at the 
home of KM NAFFA were actually by invitation and she could 
not recall anyone -Xoom her Phioooophy class being there the 
night that she believed SIRHAN appeared. She said ' 

■ that she also did-not believe that JOHN CANNON, Geography 
Department, Califom! State, Fulleroon, or TED VJARDIS were 
there as they usually left promptly when the discussion 
broke up. The group of Jordmaans came an after the dascussaon 
actually broke up. EVANS noted that NAFFA*.s wife was Miss 
Jordan of several yen's ago and that it was generally 
recognized that NAFFA is known to probably ail Jordmaans 
in this area alhhough It was.,possible NAFFA did not know 
SIRHAN. She also said that SIRHAN was not a member of her 
class nor a member of the discussion group; he just 
showed up with some other Arabs Xoom Pasadena.

On 9/30/68 at Cerrltoo_, Californil Fie # Los Angeles 56-156. — 364 —
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.1 7/31/63
Date —..................... — -......... -

SAMUEL TOLCH, 7041 Coldwater Canyon, North 
Holloed (764-7631) was interviewed at his plface of 
employment, Oardoni Bail Bonds, 943 North Vi^es (624-7731), 
and furnsshed the :folleeing information: •

In May 1963, exact date unrtcalltd, he attended 
a gathering in support of Senator ROBERT F. KENNEDY at the 
Embassy Room of the Ambassador Hotel, Los Angeles. According 
to TOLCH, this function was originally scheduled to incUude 
an appearance by Senator ROBERT F. KENNEDY, but featured 
Senator -EDWARD) KENNEDY when ROBERT KENNEDY was detanned 
cammaagning in San Francisco, Caiifienia.

Shoot!y after arriving at the Embassy Room at 
approximately 9:30 p-m., TOLCH observed a dark- ^mptexooned-v^hite 
male individual standing near a hallway leading from the 
Embassy Room te the kitchen area, approximately 15 feet 
foom the sidle of the stage. TOLCH further described this 
irndiv^a1 as being 25 - 30 year’s of age, approximately 
5'5", 140 pounds, thin build, very curly dark hair, and 
wearing blue jeans and a light colored pullover knit type 
shiirte Between 9:30 and approximately 11:30 p.m. when TOLCH 
left the hotel, he walked by the area near the kite hen hili 
three or four times and observed this individual standing 
in the same location. According to TOLCH, this individual 
appeared to be by himseef. At no time did TOLCH observe 
this individual talk with anyone or circulate among the crowd.

TOLCH further advised that ■folOewing the shooting 
of Senator ROBERT F. KENNEDY and the publicition of photographs 
of SIlHANf BISIARA SUDAN in lital newspapers, he ibsnrved a 
photograph of SIRHAN and immediately recognized it as very 
closely resembling the abivn described individual he observed 
at the Amloassador Hotel in May 1963.

TOLCH was shown additional photographs of SIRHAN, 
including a photograph taken June 5, 1963, by the Los Angeles 
Police Department, and, after viewing same, advised that he 
is certain in his own Mnd that the individual he observed is 
identical to . the photographs of SILHAN. 

On
7/26/63a Los Angeles, Cfaifonda Los Angeles 56-156

SA RICHARD J. HAYSA/nb
- 365 - 
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TOLCH indicated that he does not know of anyone 
else who observed the above described individual, noting 
that he went to the hotel by himsslf.
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1 8/7/68
Date___________________

HARRIET LESSOER. 4318 Colbath, Sherman Oaks, 
Ceaxfornia, was interviewed at the Sawyer School of Business,, 
??52 La?*61 Canyon Boulevard, at which time she furnsseed 
the .following information:

In mid-May. 1968, she volunteered'to work for 
Senator ROBERT F. KENNEDY in the Sherman Oaks area. About 
ten days before the assassinatoon of Senator KENNEDY, she 
amended, along with her “father and “four year old daughter, 
a rally at the Ambassador Hotel, Los Angeles, difornia.

Just as. she.was entering the hotel with her daughter, 
she had conversatoon with an unknown white male concerning 
,the excitant of her daughter at the prospect of shaking 
hands with Senator KENNEDY. In the course of this exchange, 
the man said, "Wooldn’t it be something if she liees to tell 
about 1^ She thought this commit was very strange and
sim^F said to the man tha she certainly hoped her daughter 
would. After saying this to the man, she went on into the 
^e to await -the appearance of Senator KENNEDY.

While in the hotel waltng for Senator KENNEDY, 
she heard rumors that he was to come through “the kicchen 
entrance into the Cocoanut Grove Room. In an effort t;o get 
close to “he Senator, she went to the area of the -kiCshtn 
entrance where she again observed the same man who had spoken 
to her concerning her daughter. The man was wearing a dark 
jacket and at the tome she thought the jacket rather -heavy 
in vi?w ““he fact the room was quite stuffy. Also, the 
man did not have on a tie and dm not appear to be dressed 
for the occasion. Senator -KENNEDY did not come through the 
kicchen entrance and when he did enter the r'oom she lost 
sight of the man and did not see him again that night;.

After the assassination of Senator KENNEDY, she 
tbstrvtn photographs of SIIHAN BISKRA SIIHAN on television

1

8/5/63 North Hollywood, California Eos Angeles 56-156
On---------------------------at ........ ...... . ....... . .................................File #_______ g_______ -
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and In the newspaper’s and was positive that this was the same 
man who had spoken to her in front of the Ambassador Hotel 
on the night of the KENNEDY rally.
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1. Date July 30, 1968

Mrs., CONSTANCE CHANCELLOR, Mt. Riga, Salisbury, Connecti­
cut, was interviewed on July 26, 1968, in Salisbury, • 
Where she is vacationing, concerning the Latin type person 
who inquired of JAMES MC MANUS on May 30, 1968, at the 
Ambassador Hotel, Los Angeles, Cdifornia, regarding 
Senator KENNEDIES sthedul.e. '
Mrs. CHANCELJTJR stated she had no recollection whatsoever 
of being present at the time the inquiry was made of MC MANUS 
and she was unable to furnish any -further information concern­
ing this.
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Mrs. MIRIAM NEVILLE DAVIS was inWeivWewed at her place 
of employment. Child Care Center, 111 EastDSpruue^Xo.mPtonL,-------- --  
Caaifornia. She advised that she resided at 825 West Elm 
Street, Compton, teeephone Oo. 635-7820, and that she was 
bort ot September 10, 1921, at Bessemer, Alabama.

Mrs. DAVIS advised that on Sunday, June 2, 1968, she 
was at the Ambassador Hotel on Wilshire Boulevard in Los Angeles 
as a hostess for a' reception in honor of Senator ROBERT F. 
KENNEDY sponsored by Assemblyman LEON RALPH. She stated that 
she arrieed at the hotel at approximately 7:30 PM and that 
she and t;he rest of the individuals at the receptoon awaited 
the arrival of Senator ’KENNEDY In the Cocoanut Grove ballroom 
umi approximately 9:00 PM, at which time Senator KENNEDY 
arrived. He spoke approximately for five minutes and then left, 
leaving the hotel by at least 9:30 PM.

Mrs. DAVIS advised that after Senator KENNEDY’had 
left and the crowd had begun to disperse she and her daughter 
and husband went into the kitchen area on the same floor as 
the Cocoanut Grove balloooi looking for a place to get a drink 
of water. She stated that as they approached the kicchen they 
saw a man sittnng on a bar inside the 'kichhen in dark pants and 
a T-3shi't and she Ascribed him asa short, swrthy, bushy- _ _
haired individual. Mrs. DAVIS advised that she at first thought 
this man was a waiter and asked him where the water was and 
he replied that he did not know. By this she got the impressoon 
that he might not have been an employee of the hotel.

Mrs. DAVIS advised that after the assassinatoon of 
Senator KENNEDY on Junie 4, 1968, when she saw the pictures,on 
the television and in the newspaper, of the man known as SIIHANf 
BTSHALIA SIRHAN, she mmeWiatwly recognized him as the same man 
that she had seen in the kicchen. She stated that she was -fairly 
certain that it was the same individual and if it was not t;hat 
it was someone who certainly looked exaatly like SUHAIL

She advised that she did not ateend the rally at the 
Ambassador Hotel on the night of the assassinator and that she 
did not see the individual in the kicchen at any other hmme 
except when the picture appeared in the newspaper..

On 7/31/68 at Compton, Ccaifornia Fie# Los Angeles 56-156
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SA E. RHEAD RICHARDS, JR./mb 7/31/68
by a.—— — ----- --------------------- - ----------- - --  ■  ...........—.............. Date dictated —   .......... .
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ANTHONY SHIH, a resident of 51 Lurinne Street, 
San Francisco, California, was locaeed and inerrvieeed at 
the University of Cdifor-nia at Santa Barbara (UCSB). 
SHIH advised that at the present time hie has no local 
residence, having just arrVvee at Santa BarMra, Caaifrrnia. 
He stated that on the evening of June 5, 1963, when Senator 
ROBERTF. KENNEDY was assassinated at the Ambassador Hotel, 
Los Angeles, Caaifornia, he was also in Los Angeles. SHIH 
stated that as a mater of fact he was en route to the 
Ambassador Hotel when several blocks from the hotel he heard 
the announcement on his automobile 'radio that Senator KENNEDY 
had been shot. SHIH stated that he did not know the accused 
assailant, SHHAN BISARA SIRHAN. SHIH stated he had no 
personal knowledge regarding the assassinator of Senator 
ROBERT F. KENNEDY.

He advised that it was his understandnng 'VALARIE 
SCHUTE, a student at UCSB, and NANCY WEBBER, who is now 
NANCY WALLACE,, a former student at UCSB, were in or around 
the Embassy Room of the Ambasaador Hotel, Los Angeles, 
CCHfornia, when Senator KENNEDY was assassinated.

On

by

9/16/63 Santa Barbara, Caaifornia Los Angeles 56-3.56
__________ ._____ at------- .--------------------------------371.._.._File # -___________________________

SA ROBERT X. RYAN/eb 9/1?/63
--..--..........-..^^ Date dictated — ........ .... . ...................... .
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STANLEY M. GRUBE, Administrator of Corona Comunity 
Hospital, home address 245 East Mission Road, Corona, 
California, advised that he was not sat the Ambassador Hotel 
on the .night that Senator ROBERT KENNEDY was shot. He said 
he checked -in the day after the shooting which was the day 
Senator KENNEDY died. He was at the Hotel only one night 
and atennded a convention of the American College of 
Hospital Adminnitrators. He was not at the Ambassador Hotel 
on the night of June 4 through 5, 1.968.

9/23/68 Corona, Caiifornia Los Angeles 56-156
On „—„„....■,----- ------— at -.....-...................^^ # -..................... . . ._____

t SA LANFORD L. BLANOONO1el 9/23/68
by ---------------------------------------------------------------------------------------- Date dictated------------------------------------
This document contains neither recommendations nor conclusis>ns of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency;; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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1 Date - ■ - ■ ■ - ................-

PAUL KHOURY, 175 North Sierra Bonita Avenue, 
Pasadena, was reinterviewed by SA JOHN M. CALLAGHAN regarding 
a study of mysticism with SIRHAO SIRHAN. He provided tie 
:folOowing information:

He stated that at no tmie was he ever involved in 
a study of mrsticssm With SIRHAO SIRHAN.

KHOURY etiteratee that he had only met with SIRHAO 
SIRHAO on three occasions and that each of these meetings 
Was extremely brief and consisted of littee more than saying 
"hello".

He could not provide any information regarding a 
person named PAUL who aieegedly studied myticssm at one time 

:with SIRHAO SIRHAN.

8/19/68 Pasadena, California Los Angeles 56-156
On ____.——...__-—.,...._.,...—at,_._..._.._._—..._,...«.,......._—___._ # ■ -  .............,. ,.,.,.,...,, . .,

SA JOHO M. CAILAGHAO/mrnb 8/23/68 ,
by......................... . .. ... ....... —   .................. . ........... .. ..... .... .... Date dictated............ . ..... .....................i.. 

This document contains neither recommendatinns nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is leaned to 
- your agency; it and its coatentts are not t;o be distributed outside your agency.
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The following interviews were conducted in connec- 
toon-eith an allegation that SIRHiAN SIIHAN was a member lf 

the Organization of Arab Students (OAS).

The staeements of ZIYAD IKAHAIM HUSANI, OAS 
President, United States and Canadian /haaters and M. . 
SAFOUH AL-AKHUAiSS, Weesern States Area Represeenative of 
OAS drying any affiiaatoon of SIPHAN SHUAN with OAS 
have been previously, reported.
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. :BASSAM F. HOUALA, 329 North Chapel Street,
Aliambra, California, furnished the followingiinfonnation:

He is the Chaimn of the Organization of Arab Students 
(OAS), CaHfornaa State College at Loi Angeles Chapter, 
immediately after the shooting of Senator ROBERT F. KENNEDY, 
hie conducted a check of his organization's records t;o determine 
if SIRHAN SIRHAN had ever been pffilPteed with that frganlzatfon. 
This check did not reflect that SIRHAN SIRHAN had ever been 
a member or that SIRHAN SIRHAN had ever been on the organization*s 
mailing list.

HOUALLA, also contacted FAWAZ ZAIDAN, spokesman for 
the OAS, Pasadena City College Ossi letter, and ZAIEAN related 
that SIRHAN SIRHAN was not a member of the Pasadena Chapter 
nor was SIRHAN SIRHAN on the Pasadena Charter's mUing list;. 
ZATDAN also related that SIRHAN was unkolovm to the membership 
of the Pasadena City College Chhpter. HOUALIA explained that 
the OAS Chapter at Pasadena City College is an infojmal /
frgpnizptlon comprised of students attending night classes -'
at the college.

According to HOUALLA, the National Headquarters °f 
the OAS, 2929 Broadway, New York, New York, issued a memorandum 
to all OAS Chapters shortly after the shooting of Senator 
KENNEDY, advising that SIRHAN SIRHAN was in’, no way pssfciptre 
with OAS. M. SAFOUH AL-AHRASS, 911-9th Street, Albany, 
Caaifornia, Apartment 57, is the am representative of the 
National Headq^;aatrri of OAS and he, too, shortly after the 
assassination of Senator KENNEDY, elscPabeee any association 
of SIRHAN SIHHAN and the OAS.

7/2/68 Alhambra, CaPiforniP Los Angeles 56-156
On at_________________ -_3Z5_-_____ Fie #

SA JOHN M. CALLAGHAN/cag 7/3/68
by dictated
This document contains neither rrcobb:lrndatinns nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is IcPOrd to
.your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FAWWAZ H. ZEDANj 820 Orange Grove Place, South 
Pasadena, furnished the folOowing information:.

He is the chairman of the Pasadena Chapter of the 
Orgaanzation of Arab Students (OAS). This chapiter is 
described by ZEDAN as predominantly a social group and is 
composed largely of Arab graduates.of Pasadena City College. 
However, this chapter is not officially recognized or 
affiUated with Pasadena City College.

ZEDAN stated this chapter does not rmantain a 
mH-ing list and -held only three meetings last year. At these 
meeeings, which were held at Pasadena restaurants, the main 
activities were of a social nature and a formal agenda was not 
foioowed.

ZEDAN disclaimed any knowledge of SUHAN SI3HAAN and 
stated that SIRHAN SUH-AN was not a mernmer of the Pasadena 
Copter of the OAS. Nor did SIIHAN SIIHAN ever attend any 
meeting of the Pasadena OAS.

ZEDAN does believe, however, that his brother, 
FAWZI ZEDAN, was acquainted with SIIHAN SIJHAN as they were 
feiow students at Pasadena City College. -FAWWAZ ZEDAN could 
not ^scribe the extent of h.is brothers relationship with 
SUHAN SIBHAN.

^79/68 aPasadena, CaUfornia

- 376 -
SA JOHN M. CAIIAGHAN/mab

Los Angeles 56-156 
.File #-__________________ _

7/10/68
Date dictated
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. FAWZ ZEDAO, 555 Tamarin Drive, Pasadena, 
furnished the following infomation:

He arrVved in the United States foom his native 
Syria on December 5, 1963, at the port of Oeo York under a 
student visa. He immeedately jounneyed to California and 
enrolled at Pasadena City College (ICC) for the Spring 
semester of 1964.

During the Fan semester of 1964, he met SUHAO 
SIRHAO, a feHoo PCC student, in the school cafeteria where 
Arab, students frequently congregated. He described his 
relltlinshPp with SUHAO as a casual acquaintanceship, which 
was limited solely to the PCC campus or Bob’s Coffee Shop 
which nei^^bors the PCC campus.

ZEDAH ’beievves SUHAH SUHAO left PCC about 
February 1965, however, SUHAO would frequently drop by the 
school cafeteria to pass the time of day with Arab students. 
On those occasions when ZEDAO observed SIIHAO ent^nng or 
leaving the cafeteria, SUHAO was always alone, and ZEDAO 
did not beieeve that SIRHAO ever visieed the cafeteria to 
see any particular person.

- _ ZEDAN 1^ saw SIKAN SIRHAO approximately five
days before the assassination of Senator ROBERT F. KEOOEDY. 
SIRHAO came into Bob’s Coffee Shop while ZEpAO was waiting to be seated, and they engaged in a brief conversation. 
SUHAO kidded ZEDAO about still being & student at PCC after 

* f^ years, ^d ZEDAN explained that he had graduated but 
sstll lieed to spend his spare tmme at Bob’s. SIRHAO, who 
was alone, appeared calm and related to ZEDAO but declined 
ZEDAOs ioviiatlon to coffee and left the restaurant.

ZEDAO rtitelatdd that his frenndship with SIRHAO 
SUHAO was very casual and based largely on the fact they 
were of a common ethnic background. On only one occasion 
did they ever discuss any subject that was not of a Ight

7/11/68 . Pasadena, Cdifor-nia „.. a Los Angeles 56-156at :—w—»» »|.I|IIBMII|.KWW«I«W|I ■■■■ in ■n.>*iiii|i..niiir,.».iimifi*ii ■in File # .■•....... : i rx. .rj-r. t.-.t ■ -..-.■, .- •. ~r t-.t. j ri
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nature. Approximately five months after the Arab-Israeli 
conflict of 1967, SUHAN approached ZEDAN in Bob’s Restaurant 
and stated, "Well, they lost." Not having seen SUHAN 
since prior to the conflict, ZEDAN did .not understand SIRHAN’s 
comment, and he asked SUHAIL what he meant. SOHAN explained, 
"Back home/1 ZEDAN then understood SUHAN to be referring 
to the conniict but did not comment, except to answer, 
"Yes." In ZEDANs opinion, although SUHAN was smling, 
the tome of his (SIRHAN’s) voice was bitter, but the 
conversation ended then, as SUHAN left the restaurant.
Again SUHAN SUHAN was alone.

ZEDAN concluded that he was not aware of any close 
-frennds or acquaintances SUHAN SUHAN might have had. 
SUHAN was not a member of the Pasadena Chapter of the 
Organization of Arab Students (OAS), and SUHAN did not 
attend any of the functoons sponsored by the OAS.
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। STEPHEN FISCH, 329 Conway Avenue, Los Angeles,
California, teepphone 272-617381, who is employed as a 
stock boy at the Safeway Grocery Company, 9467 West Olympic 
Boulevard, Beverly Hills, Cdifornia, teeephone 272-7119, 
advised the foioowing: .

Mr. FISCH acknowledged that he had teeephoned 
the Los Angeles office of the FBI, July 24, 1968, to 
advise that he had taken photographs of certain crowd 
scenes during the appearance of Senator ROBERT F. KENNEDY 
at Temple Isaiah, 10345 West Pico Boulevard, Los Angeles, 
on the evening of May 20, 1968. He had agreed to make 
available the negatives of the pictures taken for FBI 
examination.

Mr. FISCH furnsseed seven flii negative strips 
which he had taken. He requested that when any examination 
the FBI may wish to make of -the negatives was completed 
that the negatives be returned to him at his residence 
address.

Mr. -FISCH stated that based on photographs he 
had seen of SIRHAO SILTHAN in various news media, he had 
no recollecticn of seeing any individual resembling 
SIRHAO SIIHAO at the Isaiah Temple at the tn^ie of Senator 
KENNEDY'S speech.

On 8/6/68 at Beverly Hills, Cdifornia Fie # Los Angeles 56-156
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On July 22, 1968, Mrs. GLORIA ILAN, Office 
Secretary of Temple Isaiah, 10345 West Rico Boulevard, 
Los Angeles, California, teeephone 879-2191, advised the 
folOowing:

Mrs. IIAO said that Senator ROBERT F. KENNEDY had 
given a speech at Temple Isaiah on the evening of May 20* -or 

1968, sometime between 8:00 and 10:00 p.m. The oily films, 
which she had knowledge of being taken of Senator KEN0®?.at 
that time, were individual shots which contained the bust of 
Senator KENNEDY. There was some news coverage of the 
speech and undoubtedly there were some pictures probably 
taken by the news media of the affair', although Mrs. IIAN 
had no details as to what specific coverage may have been 
utiiieed at the meeting. She said that she would further 
check into the mitter and see if she were able to come 
up with any known fim which might have been taken of the 
stage area surrounding Senator KENNEDY at the time of Ms 
speech.

Mrs. IIAN, on July 23, 1968, said that she had 
been unable to come up with any source of any .fim which 
may have been taken of the stage area during Senator KE00EDY,s 
speech.

She agreed to remain alert for such -film.

On 7/23/68 lt Los Angeles, Cai-forma Fie # Los Angeles 56-156
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Second Lieutenant JEROME E. DYER, U^ted-Sates-Arr—-— 
.Force, Serial Number FV 3205909, stated he is presently assized 
to the 479th Tactical Fighter Wing, George Mr Force Base, Cali­
fornia. DYER advised he resides at 19989 Highway 18, Apple Valley, 
Ccliforiil, phone 242-2693.

DYER stated he was on leave Xoom the Mr Force during 
the first part of June, 1968, and was visiting fronds in Elmira, 
New York. He said he traveled foom New York to Los Angeles on 
American MrMnes, .flijht number unrecalled, arrivnng in Los 
Angeles about 2:00 a.m., June 5, 1968. He said he took a bus foom 
Los Angeles mternatoomi Airport to the Los Angeles bus depot and 
a cab foom the depot to the Ambassador Hotel.

DYER advised -further that the cab driver drove past the 
hospital where Senator KENNEDY was hospitalieed. He said there 
was a smaH crowd in the area around the hossptal.

DYER said he arrived at the Ambassador about 2:30 a.m., 
June 5, 1968, and left for Apple Valley, Caaifornia about 7:00 a.m. 
the same date. He said he did not observe anything at the hotel 
that appeared unusual during the short time he was a guest.
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On____ ? George Air Force Base,
9/19768 Cclifornil

File #

by -S&-CURTIS~H; HOLT/kap---------------------------------------- Date dictlted-9/23/68---------------
This document contains neither recommendlltitops nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is leaned to
your agency;; it and its contents are not to be distributed outside your agency..



FD-302 (Rev. 4-15-64!)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

^—919768
1

Mr* C. HMC *NTYRE, 3845 Los Feliz, Los Angeles, 
California, advised of the following information:

Mr. MC INTYREJ advised that he was not at the 
Ambassador Hotel the night Senator ROBERT F. KENNEDY was 
assassinated. He advised he had worked at the Kennedy 
Campaign Headquarters Hl day on June 4, 1968, and decided 
not -to attend the events at the Ambassador Hotel that evening.

—M* MC INTYRE, stated that he coHd supply no 
information regarding the shooting of Senator ROBERT F. 
KENNEDY.

0 09/17/68---------l^fso_AngeLes,-_CH^Ornlll-------- Filers—Anglltn—56-456
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The following interviews of Mr. ADRIAN HOLBERT and 
Mrs. RUTH HOLBERT, were prompted by an unidentified caller 
who telephoned the Los Angeles Police Department on June 7, 
1968 and advised that he had observed a Rambler automobile 
bearing Californil iceense FOB 091 parked behind the Ambassador 
Hotei on 7th Street. The caller did not specify what day or 
night he observed the Rambler, however, he described the occupant 
as a Caucasian or Latin male accompanied by two Caucasian or 
Latin women.

Records of the Department of Motor Vehicles reflect 
Californla iccense FOB 091 was registered to FLORENCE N. SUMMERS, 
372 North 1st Street, -Blythe, Californil. On June 28, 1968, 
MIKE SUMMERS, son of FLORENCE N. SUMMERS, advised he had taaded 
a 1962 Rammier, beariig Californil Uennse FOB 091, to Ralph's 
Chrysler Plymouth, 9250 Lakewood Boulevard, Downey, Califortil, 
on or about May 11, 1968.

On July 22, 1968, PATTY THOMPSON, Ralph's Chrysler 
Plymouth, advised a 1962 Rarnmier bearing Californla iceense 
FOB 091 had been sold to Burton’s Auto, 14208 Hawthorne Boulevard, 
on May 12, 1968.

On July 22, 1968, MARY PASSNO, Burton's Auto, advised 
a 1962 Rarnmier bearing Californil iceense FOB 091 had been 
sold to RUTH HOLBERT on May 16, 1968.
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Mrs. RUTH HOLBERT, 702 .East 121st Street, lots Angeles, 
California, Xurnsshed the following Information:

On May 15, 1968, she purchased a 1962 Rambler-, 
California liennse FOB 091, foom Burton Motors, 31st and 
Figueroa Streets, Los Angeles, paying cash. She purchased 
this automobile for her private use and only under unusual 
circumstances does she lend the iar to her husband,. Mr. ADRIAN 
HOLBERT, oho is the only other member of her -family currently, 
residing with her. She mintains the only set of keys for this 
car. Mrs. HOLBERT stated that on the night of June 4, 1968, 
she atennded choir practice at the Triangular Church of 
Religoous Science, 1938 South Wetem, Los Angeles, foum approxLuatey 
8:00 PM to 9:30 PM. After choir practice was completed she 
.iuuehiathly returned home and parked the car in fr°nt of her 
.residence. At 6:30 AM, June 5, 1968, she left her house for 
work at the John Wie ley County Hoopital, 2826 South Hope 
Street, Los Angeles, and used her automobile for tranpifrtatfon 
thereto. At that time, Mrs. HOLBERT did not recall anything 
unusual about her automobile and she Is of the opinion that 
it was parked In the same Piaih she had left it the night before.

Mrs. HOLBERT empphatcally denied that ^th^ s^ 
or her automobile were In the vicinity of the Ambassador Ho^i 
on the night of June 4, 1968, and she could not provide any 
information regarding the assassination of Senator ROBERT F. 
KENNEDY.

„ 7/30/68 Los Angeles, Caaifornia
On-------------------------- at---------------- :-------jgtp--

SA’s RICHARD P. DOUCETTE and
v JOHN M. CALLAGHAN/JMC/mmb .
by ------------------------------------------------------------------ ---------------

Los Angeles 56-156
File #_-_____________________

8/2/68
Date dictated-.--.................... ...................
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